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Hazaérkezett 
a Szovjetunióban 

járt 
MSZMP-küldöttség 

Csütörtökön hazaérkezet t 
Moszkvából az MSZMP kül-
döttsége, amely az SZKP 
Központi Bizot tságának meg-
hívására Kállai Gyulának, a 
Poli t ikai Bizottság tag jának , 
a Miniszter tanács e lnökhe-
lyet tesének vezetésével ha t 
napot töl töt t a Szovjetunió-
ban. 

A küldöt tség fogadására a 
Keleti pá lyaudvaron meg je -
lent Nemes Dezső, az 
MSZMP Poli t ikai Bizottságá-
n a k tagja , a KB t i tkára , llku 
Pál, az MSZMP Poli t ikai Bi-
zot tságának pót tagja , m ű -
velődésügyi miniszter, Gosz-
tonyi János, a KB pót tag ja és 
Púja Frigyes, a KB osztály-
vezetői, va lamin t Erdélyi Ká-
roly külügyminiszter-helyet-
tes. Jelen volt G. A. Gyenyi-
szov, a Szovjetunió magyar -
országi nagykövete is. (MTI) 
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Ujabb parkosítások Szegeden 
Szegeden a parkosított , 

virágosított teriiletek fontos 
tényezői a szép városkép-
nek. A városi tanács, vala-
mint a kerület i tanácsok 
nagy f igyelmet is fo rd í tanak 
gondozásukra, s az anyagi 
lehetőségek szer int tovább 
növelik a parkosított , v i rá -
gosított területeket . 

Az összes park terü le t a 
városban jelenleg 699 ezer 
négyzetméter 

és ebben a tíz játszótér is 
szerepel. Az úgynevezett bel-
ter jes , t e h á t erőtel jesen vi-
rágosított park te rü le t 356 
ezer négyzetméter, míg a 
kü l t e r j e s parkok összterüle-
te 343 ezer négyzetméter . A 
város te rü le tén 367 katasz-
teri hold erdő is van, ami 
szintén a jó levegő ténye-
zője. Most, az enyhe idő el-
jöttével — a m i n t azt Balogh 
Péter , a városi tanács épí-
tési osztályának vezetője, 
va lamin t a kerület i tanácsok 

|flP Több millió forint 

Q Gondozás, építés 

m Virágok százezrei 
építési csoport ja inak veze-
tői és a városgazdálkodási 
vál la la t képviselői közöl-
ték — 

hozzáfogtak a parkok ta-
vaszi gondozásához. 

Nyesik a fáka t , t iszt í t ják, 
m a j d felássák a parkokat , 
azu tán pedig műt rágyá t 
szórnak ki és ha beköszönt 
az igazán jó idő, mintegy 
200 ezer egynyári növényt 
— petúniát , papr ikavirágot 
stb. — ül te tnek ki. 

A parkoka t a városgazdál-
kodási vál lalat gondozza és 
ülteti ki a virágokat is. 

A vállalat dolgozói közül 
52-en ál landóan a parkok 
ápolásával foglalkoznak, 

Huszonnégymilliós termelési 
program 

Tervtárgyaló közgyűlést t a r t o t t a szegedi Felszabadulás Tsz 
A szegedi Felszabadulás és 

az algyői Petőf i tsz-ek gazdái 
m á r korábban e lha tároz ták 
gazdaságaik egyesítését. A 
két szövetkezet közössége 
csütörtökön délelőtt a Vörös 
Csillag Fi lmszínházban t a r -
tot ta meg első együt tes köz-
gyűlését. Az ünnepi közgyű-
lésen megje lent Kispál Jenő, 
az MSZMP szegedi városi bi-
zot tságának tagja . A megyei 
jogú városi tanács nevében 
llovorlta Is tván mezőgazda-
sági osztályvezető köszöntöt-
t e az egyesült szövetkezet 
gazdáit, a szegedi járás i pá r t -
bizottság üdvözletét pedig 
Vörös La jos tolmácsolta. 

A nagy nézőtér zsúfolásig 
megtelt felsővárosi, baktói 
és algyői szövetkezeti gaz-
dákkal , akik tanácskozásuk 
első nap i rend jekén t 

megválasztot ták a Felsza-
badulás néven egyesített 
szövetkezetük ú j igazgató-
ságát. 

az ellenőrző, a fegyelmi, a 
kul turá l is és szociális bi-
zottságok t a g j a i t A tsz el-
nökének hosszantar tó t aps 
közepette Árendás Györgyö t 
a régi Felszabadulás Tsz el-
nökét választot ták meg. 

Árendás György ezután a 
közgyűlés elé te r jesz te t te a 
Felszabadulás Tsz 1964. évi 
termelési, pénzügyi és gaz-
daságfejlesztési tervét. El-
mondotta, hogy 

a tsz földterülete az egye-
sülés révén összesen 6405 
kataszteri holdra növeke-
dett. 

903 rends tagja, 803 pártoló 
tag ja van. A szövetkezet 
1546 dolgozónak és család-

ÉPÜL A GÖDÖLLŐI EGYETEMVÁROS 
Két évvel ezelőtt kezdték el a 156 millió for in t ér tékű 
gödöllői egyetemváros építkezését. A létesí tmény 1967-re 
készül el és 1200 egyetemista kap ot thont benne. Az első 
kollégiumot az év közepén a d j á k á t rendeltetésének. A 
három kollégiumi épület közül az elsőt az év közepén 
ad ja á t rendel tetésének az ÉM 25-ös Állami Építőipari 

Vál lalat 

t agnak n y ú j t ma már biz-
tos megé lhe tés t 

A nagy helyesléssel foga-
dot t t e rv szerint a gazda-
ság idei árbevétele 24 millió 
169 ezer fo r in t ra tehető. Eb-
ből 8 millió 560 ezer for in-
tot biztosít a szántóföldi nö-
vénytermesztés, 5 millió fo-
r intot pedig a konyhaker té -
szet. Búzából terv szerint 
12 249 mázsát termelnek s 
ebből értékesítési szerződés-
re, adóalapra és m á s címe-
ken 

közel 5 ezer mázsát adnak 
az á l lamnak. 

Az értékesítési t e rvben sze-
repel még sok egyéb között 
8100 mázsa rizs, ezer da rab 
hízott sertés, 105 d a r a b hí-
zott marha , 4805 hektóli ter 
tehénte j , 105 hektól i ter j uh -
t e j is. 

A közösség 1964-ben a töb-
bi között 6 millió 138 ezer 
588 for intot fordí t ú j gépek, 
t raktorok, tehergépkocsik s 
más munkaeszközök vásár -
lására. Tizenkét ú j t rak tor 
vásár lását tervezik, közöttük 
8 lánctalpas nehézgép lesz. 
Vi l lamosí t ják az algyői 
üzemegység épületeit . Két-
millió for intot fo rd í tanak a 
kertészet épületeinek bőví-
tésére. 

Fel tűnő módon 900 ezer 
for int szerepel a költség-
vetésben rét és legelő ja-
ví tására, öntözésre. 

Ilyen nagy anyagi áldozatot 
egyetlen Csongrád megyei 
tsz sem hozott eddig a rét-
és legelőgazdálkodás korsze-
rűsítése érdekében. 

Amint Árendás György 
elmondotta , a beruházások, 
ál lami kötelezettségek és 
egyéb kiadások teljesítése 
után az összes bevételből 

9 millió 744 ezer for in t 
marad meg a tagság sze-
mélyes jövedelmére. 
A gazdák számí tanak ar-

ra, hogy a most elfogadott 
termelési te rvet lényegesen 
túl is tel jesí thetik. Ebben 
messzemenően érdekeltek is, 
mer t s a j á t határozatuk sze-
r int 

a terven felüli termés 40 
százalékát prémium cí-
mén oszthat ják fel 

maguk között. Az ú j terv-
ben azt is lerögzítették, hogy 
a jövedelemelosztási fo rma 
továbbra is a tel jesí tménye-
ken alapuló készpénzfize-
tési rendszer. Munká juké r t 
havonta kap ják meg j á r an -
dós.-'aaika* a c~»dák. 

a parképí tés t pedig 40 fős 
csoport végzi. A kü l te r j es 
parkok egy részének ápolá-
sáról azonban a kerület i ta-
nácsok "házi br igádja i* gon-
doskodnak. Az idén a há rom 
kerülét i tanács 2 millió 574 
ezer for intot költ a parkok 
fennta r tására , gondozására 

A legnagyobb összeget er-
r e a célra az L kerületi 
tanács fordí t ja , 

m e r t területén van a legtöbb 
park , s a különösen szépen, 
parádésan virágosított , szö-
kőkút ta l el látott Széchenyi 
tér és Móra park, m a j d az 
Aradi vé r t anúk tere, Du-
gonics tér stb. 

Az idén, akárcsak tavaly, 
ú j a b b parkosí tot t részei 
lesznek a városnak. 

Parképí tésre 1964-ben több 
mint 4 millió for intot for-
dí tanak. 

Parkos í tanak, virágosí tanak 
az újszegedi ligetben és a 
gyermekkl in ika előtt. Befe-
jezik a Bécsi körú t parkosí-
tását , s sor kerül a József 
A. s g t és Maros utca talál-
kozásánál levő t é r rende-
zésére. Az Ogyessza körút 
parkosí tása a Szőregi útig 
szintén napi rendre került , 
de eldöntésre v á r : most, 
vagy később parkosí tsanak-e 
végig az utcában. A Lech-
ner te re t füvesi t ik, ez is 
igen i ndoko l t 

Pa rkos í t j ák a József Atti l-
la sugárút külső szakaszát, 

s még szebbé teszik a Kál-
vá r i a teret . Je lentős össze-
geket ford í tanak parkosí tá-
sokra az ú j épületeknél . Az 
Oskola és Arany János u t -
cákban, a felső Tisza-part i 
g imnáziumnál , a Ságvári u t -
cai iskolánál stb., parkosí -
tanak. 

A népf ron t ál tal eszten-
dőkkel ezelőtt kezdeménye-
zett Virágos Szegedért moz-
galom tavaly szép eredmé-
nyeket hozott. Bizonyára 
idén is tá rsadalmi m u n k á -
val v i rágosí t ják m a j d a há-
zak előtti gyalogjárdák mel-
letti részeket a város lakói. 
Ezzel — miként korábban 
is — hozzá járu lnak ahhoz, 
hogy még több virág pom-
pázzon a városban. 

N É G Y S Z Á Z E Z E R ÜVEGGEL T Ö B B BOR 
A Magyar Állami Pincegazdaság alföldi üzemegységében 
palackozzák az ú j bort. Bács-Kiskun megye t íz fa j ta bo-
rából naponta 15 000 palackot töltenek meg, az idén 
összesen 4 milliót, 400 ezerrel többet, mint tavaly. A 
képen: Selyempapírba és gyékénybe csomagolják a pa-

lackokat 

külpolitika + Napi összeloglaló + 

Hruscsov ismét tárgyait 
Kraggal — Felbocsátották 

a Kozmosz 25-öt 
Krag dán miniszterelnök, miu tán visszatért a Szov-

je tunióban tet t körút já ró l , csütörtökön ismét tárgyal t 
Hruscsov szovjet miniszterelnökkel . A tárgyalások végén 
k iad ták a szovjet—dán közös közleményt, amely a béke-
törekvések tekintetében egyhangú, s hangsúlyozza a k é t 
ország közötti kapcsolatok erősítésének fontosságát . 

A Szovjetunióban felbocsátot ták a Kozmosz 25. mes-
terséges műholdat , amely ú j a b b mérsekkel gazdagí t ja a 
szovjet t u d o m á n y t A műhold az első kö r után megkezdte 
az ada tok szolgáltatását . 

Tudósítások a 2. oldalon. 
00 Csütörtökön délelőtt a 

Demokra t ikus Németország 
Nemzeti F r o n t j á n a k Országos 
Tanácsa berlini közpon t j ának 
kőtermében Alber t Norden 
professzor, az NSZEP Poli t i -
kai Bizottságának t ag ja n e m -
zetközi saj tóértekezleten 
ú j a b b bizonyítékokat t á r t fel 
a r r a vonatkozóan, hogyan tö-
rekszenek az a tomfegyver 
megszerzésére a nyu tnémet 
Bundeswehr — egykor Hit -
ler — tábornokai . 

0 0 A Kölcsönös Gazdasági 
Segítség Tanácsának ál landó 
gépipari bizottsága f eb ruá r 
20-tól 26-ig Brnóban tar tot ta 
meg tanácskozását . Az ülés-
szak m u n k á j á b a n Bulgária, 
Csehszlovákia, Lengyelor-

szág, a Német Demokra t ikus 
Köztársaság, Románia és a 
Szovjetunió küldöttei ve t tek 
részt. Ezenkívül megfigyelők-
kel képviseltet te magát a Ko-
reai Népi Demokrat ikus Köz-
társaság és a Vietnami De-
mokra t ikus Köztársaság. 

00 Az Egyesült Ál lamok 
hadügyminiszér iuma szer-
dán bejeiontette, hogy az 
amer ika i hadif lo t ta -Bidd le* 
nevű torpedórombolójá t 
haszná l ják fel annak k ik í -
sérletezésére, milyen, lehe-
tőségek vannak a sokoldalú 
nukleár i s haderő megte rem-
tésére különböző nemzetisé-
gű legénységgel el látot t ha -
d iha jók révén. 
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Fontos kérdések az országgyűlési bizottságok előtt 

E g é s z s é g ü g y , t ö r v é n y e l ő k é s z í t é s 
Milyen kérdésekkel foglal-

koznak az országgyűlés ál-
landó bizottságai a p a r l a -
ment i ülésszakok közötti idő-
ben? — Ezzel a kérdéssel 
fordul t az MTI munka tá r sa 
három bizottság elnökéhez. 
Dr. Pesta László, a szociális 
és egészségügyi bizottság el-
nöke válaszában e lmondot-
t a : 

— Testüle tünk szűkebben 
ér te lmezet t fe ladata , hogy az 
országgyűlés elé kerülő kér-
dések egészségügyi vonatko-
zásait vizsgálja, s megvitas-
sa többek között a költség-
vetés, a zárszámadás stb. 
" s z a k m á n k b a vágó* tételeit, 
előirányzatai t . Ezen tú lmenő-
leg azonban 

kötelességünknek érezzük, 
hogy olyan egészségügyi 
szociális problémákat is 
elővegyünk, amelyek ta-
lán az illetékes főhatósá-
gokat kevésbé foglalkoz-
ta t ják , mint magukat a 
választókat, 

vagy a k á r az ér in te t t terület 
gyakorlati szakemberei t . 

— "Górcső* alá veszünk 
egy másik fontos kérdéscso-
portot, az iskolaegészségügy 
helyzetét is. Ezt a t émá t a 
Somogy megyei tanács egész-
ségügyi ál landó bizot tságának 
javas la tá ra tűzzük nap i rend-
re. Azt tervezzük, hogy a so-
mogyi "kezdeményezőket* 

f e l k é r j ü k : dolgozzanak ki 
részletes beszámolót helyi 
tapaszta la ta ikról . Ezt kiegé-
szí t jük más megyék iskola-
egészségügyi eredményeivel , 
gondjaival , s így gazdag ta-
pasztalati anyaggal a tarso-
lyunkban a l a k í t h a t j u k m a j d 
ki á l lásfoglalásunkat . Terve-
ink között szerepel még, hegy 
az ipar i á l landó bizottsággal 
közösen behatóan fe l t á r juk , 

megvizsgáljuk a munkás-
védelem, a balcsetelhárí-
tás időszerű problémáit . 
Dr. Pongrácz Kálmán , a 

jogigazgatási és igazságügyi 
bizottság elnöke szintén ér-
dekes tervekről számolt be. 

— Bizottságaink megtisz-
telő és fontos kötelezettségé-
nek ta r t j a , hogy f igyelem-
mel k í sé r je és a lehetőségek-
hez mér ten 

segítse a jogalkotás fele-
Iősségtelejes m u n k á j á t , 

részt vál la l jon a jelentősebb 
törvények, tö rvényere jű ren-
deletek előkészítéséből, ki-
dolgozásából. 

— Beható vizsgálódás és 
elmélyült fe lmérés a l ap ján 
k íván juk megtárgyalni a t á r -
sadalmi bíróságok tevékeny-
ségének eddigi tapasz ta la ta i t 
is. Meggyőződésünk ugyanis, 
hogy 

az igazságszolgáltatás tár -
sadalmi szervei a jövőben 
az eddiginél jóval széle-

sebb területen munkál -
kodhatnak, 

így a korábbi gyakorlatból 
leszűrt tapasztalatok á l t a l á -
nosítása . fel tét lenül időszerű. 

A z országgyűlés ipar i bi-
zottsága ugyancsak több köz-
érdekű, fontos kérdés megvi-
ta tásá t ik ta t ta p rog ramjába . 
Erről Bondor József, a bizott-
ság elnöke a kővetkezőket 
mondot ta : 

— Képviselői fogadóórá-
kon, a választóinkkal való 
egyéb személyes találkozások 
'alkalmával gyakran ha l l juk 
a panaszt : 

"foghí jas* helyi iparunk 
szolgáltató hálózata, 

s vidéken nem ritkán apró-
cseprő javí tásokért is a ha r -
madik ha tá rba kell e lmenni -
ök az embereknek. Ez indí-
tot ta tes tületünket 'a helyi-
ipar szolgáltató jellegének 
vizsgálatára, a lapos felméré-
sére. 

— A megyei képviselőcso-
portok tevékeny segítségét, 
közreműködését v á r j u k az á l -
lami tu la jdonba vet t ingat-
lanok karban ta r tásának , fe l-
ú j í t á sának vizsgálatával kap-
csolatban is. Bizottságunk ez 
a lka lommal főként a vidéki 
városok, falvak, ál lami tulaj* 
donú épületeinek, lakóházai-
nak, ingat lanainak tatarozási 
problémái t kíséri m a j d f igye-
lemmel. 


